
Brancheudvalgsmøde Engros og
detail
to 16 maj 2024, 09:00 - 11:00

Grønlands Erhvervs store mødelokale

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Per Steen Larsen, Susanne Christensen, Thomas Hjort, Lars Frandsen, 
Anne Mette Koustrup Nielsen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden
Dagsordenen blev godkendt.

2. Opfølgning på referat
Godkendt ingen bemærkninger

3. Strategiske indsatsområder i denne valgperiode
Indsatsområder i den sidste periode Uddannelse, Madspil, Affaldshåndtering.

Bestyrelserne for brancheskolerne stopper den 31. december 2024. Vi skal som udvalg skrive om vores
bekymring. KLK laver udkast til skrivelse til Naalakkersuisut. Vi skal følge op på vores skriv. 
Brevet skal sendes til pressen. 

Det har været op af bakke at have konstruktiv kommunikation med departementet.

Affaldshåndtering og madspil er fortsat aktuelt.

Eventuelt arbejde på at etablere et fødevarenetværk.

SC jeg synes vi begrænse os til en ting.

Der er udfordringer med madspil både RAL, dato udløbne vare, og madspil i hjemmet. - det er
indsatsområdet vi arbejder med i den kommende periode.

Hvordan tager vi hul på dette emne. - KNB og Pisiffik deler skriv til ny lovgivning ændres - "bedst før."

Vi skal hver i sær byde ind med egne erfaring om madspil til næste møde

4. Butikstyveri
PSL: vi oplever flere og flere butikstyveri.

Der er gjort rigtig meget for det i Danmark. Vi kan mærke at der er flere der stjæler.

Hvad kan vi gøre for af afhjælpe dette problemet. Vi kan eventuelt invitere politiet til næste møde. KLK skriver
til Bjørn politidirektøren om deltage til et BU-møde.
Der kan eventuelt afholdes gå hjem møde med tema butikstyveri.

Det kan måske udvides til hærværk mv.
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5. Bedst før
PSL og SC kommer med oplæg til brev om dette tema.

Eventuelt oplysningskampagne om at forbrugeren ikke bare smider datoudløbne vare.

Bedst før - mindst holdbar til. 

Madvarerne kan eventuelt doneres.

6. Det nye emballage system
Der er en række problematikker der ikke er løst endnu. De er lang tid op at få tømt karrerne. 
Det påvirker cash flow.
Der er brugt en masse millioner på flaskeautomater.

KLK etablere et TEAM´s møde sammen BHRT med Esani om problemstillinger.

7. Orientering fra medlemmerne
PSL: Der kommer øl og sodavand og andre vare ind der ikke overholder lovgivning, rent deklarationsmæssigt.

Skal vi gøre noget ved det eller skal vi lade stå til.

Vi kan også arbejde på at lovliggøre vare, der ikke opfylder deklarationskravene.

TH synes vi arbejde på at lovliggøre det, at der kan sælges vare med engelsk varedeklaration.

KLK indkalder departementet til møde om at vi ønsker lovgivning - så engelsk varedeklaration er godkendt.
Den lokale produktion med engelsk varedeklaration - så turisterne kan købe det.

Lovforslag om at tobaksvare skal skjules og at snus bliver forbudt. 

KLK laver fælles høringssvar op lovforslaget.

TH synes det er et problem, at Snus bliver ulovliggøre det, der kommer et sort marked for det og det kan være
det gør, at der bruges hash i stedet for. Der kommer sandsynligvis et sort marked med væsentlig højere priser.

8. Orientering fra sekretariatet
Turismelovgivning vi skal komme med vores holdning til dette.

Det er gift for samfundet at der kommer en sådan lovgivning, der eksproprierer virksomheder.

Der skal laves en risikovurdering.

9. Årshjul
14. august - Indkalder Bjørn politidirektør

27. november 
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10. Kommunikation
Skrive til departementet Uddannelse

indkalde poltiet ift. butikstyveri

Teams med Esani - Emballage system

bemærkninger til turismeloven

Høringssvar på tobak og snus. -evt. få KNI med.

Indkalde departementet i forhold til varedeklaration 

11. Eventuelt
SC - det har været god energi i dette møde. Håber det fortsætter.
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